
PROTOKÓŁ NR XXIII/12 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 29 maja 2012 r. 
 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram XXIII sesję rady gminy 
Kostomłoty.  Witam na dzisiejszej sesji pana kierownika Wydziału Mienia i Infrastruktury 
Drogowej Starostwa Powiatowego Mariana Wińskiego, radnego  powiatowego Marka 
Bawoła, kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy, sołtysów, radnych. 
W dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych. Stwierdzam, że wszystkie podjęte dzisiaj 
uchwały są prawomocne.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Odczytam proponowany porządek obrad: 
 

Proponowany porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
7. Informacje i komunikaty. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10.  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy Kostomłoty za 2011rok. 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2011 rok. 
12.  Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o  udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2011 rok. 
13.  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Kostomłoty o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 
2011 rok. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  z 
tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty.   
16.  Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 
17.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Zakładowi Usług Medycznych          w 

Kostomłotach. 
18.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny na lata 

2012-2014, w gminie Kostomłoty. 
19.  Zakończenie obrad XXIII  sesji Rady Gminy. 
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę.  
  Kto jest za przyjęciem porządku obrad, proszę o podniesienie  ręki.  
  kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś ma uwagi do protokołu z ostatniej 
sesji? Nie widzę. Przyjmujemy, że protokół został przyjęty. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę wójta o przedstawienie informacji o 
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działalności w okresie między sesjami. Proszę Panie Wójcie.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od dnia 
18.04.2012 r. do dnia 21.05.2012 r. 

1. Inicjatywy uchwałodawcze w sprawie: 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2012 
- zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Kostomłoty za 2011 rok 
- udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 
2011 rok 
- emisji obligacji komunalnych 
- nadania Statutu Zakładowi Usług Medycznych w Kostomłotach 
- przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny na lata 2012-2014, w gminie 
Kostomłoty. 

2. Organizacja posiedzenia Rady Społecznej ZUM. Został podsumowany rok poprzedni 
oraz nakreślone plany na przyszłość.   

3. Udział w rozprawie dotyczącej dachu na gimnazjum. Na ostatniej rozprawie sąd 
wyznaczył powołanie biegłego, celem zabezpieczenia dowodów w sprawie. Czekamy 
na przybycie biegłych, osoby, która na miejscu w Kostomłotach zrobi w USC i 
będzie to najważniejszym dowodem w sprawie, która się toczy. Następne 
posiedzenie zostało wyznaczone na sierpień. O postępach w sprawie będę na 
bieżąco informował. Na razie trwają przesłuchania światków. Czas oczekiwania  na 
biegłego z listy krajowej wynosi około pół roku.  

4. Udział w zebraniu wiejskim w Mieczkowie dotyczącym budowy wodociągu. Ci, którzy 
mieli szansę podpisać umowę na zrobienie nowego przyłącza mieli szansę. Zostały 
tylko nieliczne posesję, które mają problemy różnej natury, ale na bieżąco w czasie 
realizacji będziemy je rozwiązywać. Terminy zamykamy i już więcej nie będą 
przedłużane.     

5. Ustalenie zakresu i harmonogramu prac związanych z remontem wejścia do UG 
Kostomłoty. 

6. Audyt zewnętrzny w UG Kostomłoty dotyczący funkcjonowania Systemu 
Zarządzania Jakością zgodnego z normą PN-EN ISO 90001.2009. Audyt pokazał 
poprawne funkcjonowanie urzędu. 

7. Udział w uroczystościach 3 Maja w Piotrowicach. Dziękuję wszystkim, którzy wzięli 
udział w tym święcie oraz gospodarzom za przygotowanie przyjęcia i młodzieży za 
część artystyczną.  

8. Udział w konferencji Samorząd-Oświata. Byli też przedstawiciele Ukrainy i Szwecji.  
9. Interwencja w Starostwie, Wojewódzkiej i Krajowej Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad dotycząca problemów związanych z ruchem na drodze 
krajowej nr 5 i A-4 oraz objazdami tych dróg. Wnioskowałem w piśmie, które 
złożyłem do Krajowej Dyrekcji o rozwiązanie problemu Osieka. To jest jedyna 
miejscowość po drodze, która łączy Świdnicę z drogą krajową nr 5. Jest to bardzo 
dobre połączenie i coraz więcej samochodów korzysta. Wałbrzych próbuje dołączyć 
się do tej drogi. Natężenie przekroczyło 10 tys. pojazdów na dobę. Niepokojące jest 
to, że w Osieku dobudowano pasy lewoskrętów, ale wciąż opornie idzie sprawa 
zamontowania chociażby świateł, a już w ogóle nie chcą rozmawiać na temat 
wybudowania obwodnicy Osieka, która w planach naszej gminy jest i rozwiązałby 
docelowo problem komunikacji na drodze krajowej nr 5. Żadnych obietnic w 
tematach które poruszałem nie było. Będzie trzeba jeszcze kilkakrotnie monitować i 
zwracać się z prośbą o rozwiązanie problemu.  

10. Udział w Powiatowych Obchodach Dnia Strażaka. Chciałbym złożyć wszystkim 
strażakom podziękowania i życzyć tyle samo wyjazdów, co powrotów, i żeby 
znajdowali szacunek społeczny w tym co robią.  

11. Złożenie wniosku na dofinansowanie projektu GOPS „Przeciwdziałanie przemocy”. 
12. Zatwierdzenie projektów organizacyjnych szkół na rok szkolny 2012/2013. 

Serdecznie dziękuję dyrektorom, którzy w terminie te projekty przygotowali.  
13. Udział w posiedzeniu zarządu projektu „Twoja wiedza-Twoja Firma”. Zwracam się z 

prośbą o złożenie tematycznych propozycji, które miałyby być w tym projekcie 
zrealizowane. Ja obiecałem, że 6-7 tematów pojawi się.  
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14. Udział w uroczystościach związanych z zakończeniem renowacji rzeźby św. 
Nepomucena w Świdnicy  Polskiej. Zrobione to zostało za pieniadze pochodzące z 
Ministerstwa Kultury Rządu Niemieckiego i chciałem złożyć serdeczne podziękowania 
wszystkim zaangażowanym, szczególnie konsulowi niemieckiemu i rządowi 
niemieckiemu, jak również osobie, która reprezentowała te władze na uroczystym 
poświęceniu tej figury – prof. Dr Rudolf Lenz, który reprezentował stronę niemiecką. 
Ze strony polskiej była obecna pani, która restaurowała tą rzeźbę i osoby od 
konserwatora zabytków. UG jest w posiadaniu dokumentacji, która z tej okazji 
została opracowana, jak również dokumentacji fotograficznej. Jeśli ktoś z państwa 
byłby zainteresowany, to możemy udostępnić. Serdecznie jeszcze raz dziękuję 
wszystkim osobom, które były zaangażowane w ten temat. Nie było to proste, 
ponieważ poprzednim właścicielem była Dolnośląska Spółka Dróg i Kolei.  Ciężko 
było odnaleźć niezbędne dokumenty, następnie tak tą sprawę popilotować ze strony 
papierowej, żeby można było zrealizować to, co zostało zrealizowane. 

15. Prace zespołu ds. przygotowań młodzieżowych mistrzostw w piłce nożnej. Odbędą 
się 25-26 sierpnia. Jest szansa, ze będą dwie drużyny zagraniczne.  

16. Unieważnienie przetargu na remont dachu na byłej szkole w Osieku ze względu na 
mniejsze pieniądze zabezpieczone w budżecie. Ogłosiliśmy powtórnie.  

17. Wykonanie dodatkowej ekspertyzy stanu rozpoczętej inwestycji na świetlicy w 
Siemidrożycach. W tej chwili wydawane jest pozwolenie zmieniające na budowę o te 
aspekty, które należy dodatkowo wzmocnić.  

18. Wydano zarządzenia w sprawie: 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2012 r., 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży (Piersno - lokal mieszkalny nr 5 
w budynku mieszkalnym na 39 wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej; Piersno - 
lokal mieszkalny nr 2 w budynku mieszkalnym nr 39 wraz z udziałem w nieruchomości 
wspólnej; Budziszów – 2 lokale mieszkalne) 
- nabycia nieruchomości (nieodpłatne nabycie z zasobów ANR dz. nr 336/23 ha o pow. 
0,3784 obręb Piersno jako istniejącą drogę) 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
Odnowienie pokrycia dachowego na budynku nr 15 stanowiącym własność Gminy we 
wsi Osiek 
- nie wykonywania prawa pierwokupu (w stosunku do nieruchomości nr 593/60 o pow. 
0,0900 ha w Piotrowicach) 
- odwołani i powołania Pełnomocnika ds. Systemu Jakości zarządzania jakością ISO 
90001 w Gminie Kostomłoty 
- obniżenia ceny wywoławczej w drugim ustnym przetargu nieograniczonym na 
sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kostomłoty (obręb Piotrowice, dz 
nr 486/44 o pow. 0,3079 ha) 
- wyrażenia zgody na najem lokalu mieszkalnego nr 5 w budynku 45d w Piotrowicach 
- przekazania Radzie Gminy sprawozdania finansowego za 2011 r. 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży (Wichrów – lokal mieszkalny nr 
1 w budynku nr 38;  Wichrów – lokal mieszkalny nr 1 w budynku nr 37) 
- przedstawienia Radzie Gminy  oceny zasobów pomocy społecznej. 

19. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• nadania numeru porządkowego nieruchomości – 2 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 4 
• wymeldowania – 7 

20. Sporządzenie 212 protokołów z oszacowania strat w gospodarstwie rolnym. 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  
w okresie od 13.04.2012r. do 20.05.2012r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 21 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

29, w tym: 
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a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

6 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

23 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 12,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =12 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 3, z tego: 

Odmowne = 2 
Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 1 

    d. 
ulga z tytułu nabycia gruntów 
 

Liczba ogółem = 2, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 2 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do sprawozdania? Nie widzę. 
 
Ad.5. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła odczytał sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do przedstawionego 
sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego.  

Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Na ostatniej sesji wniosek złożył radny 
Leszek Wicha, Mariusz Żałobniak, Zofia Heller-Sypek. Radni otrzymali odpowiedzi na 
piśmie. Czy są uwagi?  
 
Zofia Heller-Sypek - To raczej był monit. Mam uwagę podstawową. Procedura jest taka, 
że my radni zwracamy się do Biura Rady, pani Ani Orzechowskiej i ona przekazuje drogą 
mailową to, czego potrzebujemy. Natomiast pani dyrektor uważa, że trzeba osobiście. 
Uważam, że nie możemy zmieniać trybu. Pani dyrektor podała dane liczbowe, dlatego 
wysłałam maila. Nie otrzymałam informacji. Moja prośba, aby uświadomić pani dyr. 
Jadach w jaki sposób radni otrzymują materiały, skoro nie mamy problemu z innymi 
kierownikami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Poproszę przewodniczącą komisji oświaty, 
aby na najbliższym posiedzeniu podjęła sprawy z zakresu oświaty, jeżeli w tym jest 
problem. Na komisji ustalimy sobie tryb przekazywania informacji, jeżeli chodzi o dane 
liczbowe i inne. Były też skierowane dwa wnioski do przewodniczącego rady powiatu (od 
pana radnego Jana Szwedo, Józefa Osowskiego). Odpowiedzi nie ma.  
 
Marian Wiński - Jutro prawdopodobnie odbędzie się spotkanie z wykonawcą w  sprawie 
drogi w Lisowicach. Będzie przedstawiciel wykonawcy, kierownik budowy i majster 
budowy. Jutro będę miała dokładne informacje. Spotkamy się na miejscu i będziemy 
ustalać zakres prac niezbędny do naprawy. 
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Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jeśli chodzi o naprawę drogi w Lisowicach to 
spotkań było już wiele, a efektów zero. Nie została udzielona odpowiedź na temat 
nielegalnego wysypiska śmieci. Domniemywam, że to też jest przy drodze powiatowej. 
Proszę, aby jutro to obejrzeć i skierować do odpowiednich służb. Trzeba zobaczyć i 
przekazać zgodnie z kompetencjami.       
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Chciałabym poinformować wszystkich 
radnych, że być może będzie zwołana sesja nadzwyczajna i tu składam wniosek, żeby 
rozpatrzeć możliwość zmiany statutu i regulaminu, aby nie były potrącane diety z tytułu 
nieobecności. Sesja nadzwyczajna zwoływana jest z dnia na dzień w trybie pilnym. 
Niejednokrotnie każdy ma już swoje plany i są przypadki, że z przyczyn niezależnych 
radny nie może być obecny na obradach. Proszę o zbadanie stanu prawnego i 
przygotowanie projektu uchwały na następną sesję. Przed sesją prosiłabym, żeby tą 
uchwałą zajęły się komisje i być może będą inne propozycje zmian, to byśmy od razu 
nanieśli.  
  
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Tak się składa, że 22 lata temu 27 maja odbyły się po raz 
pierwszy wybory demokratyczne i ten dzień postanowiono świętować jako Dzień 
Samorządu. Jest to bardzo ważne wydarzenie i chciałbym, abyśmy o tym dniu pamiętali 
na co dzień. Wszyscy zaangażowani na co dzień biegniemy, pędzimy i wytężamy siły po 
to, żeby nasza lokalna społeczność żyła w coraz lepszych warunkach. Mamy określone 
cele, próbujemy je osiągnąć. Jest grupa ludzi w naszej gminie, która w te sprawy jest 
bardzo mocno zaangażowana. To jest bardzo istotne, żeby właśnie w tym momencie 
wyrazić wdzięczność za zaangażowanie, za trud wszystkich. Z tej okazji składam państwu 
podziękowanie, życząc sukcesów.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie 
widzę. 
 
Ad.8.  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Korzystając z obecności kierownika 
Wydziału Mienia i Infrastruktury Drogowej Starostwa Powiatowego możecie państwo 
zadawać pytania. Pan kierownik jest dzisiaj przygotowany i na pewno na nie odpowie. 
Pytania, na które nie będzie pan w stanie odpowiedzieć, na pewno pan sobie zapisze i 
każdy radny dostanie na nie odpowiedź. Rzadko korzystamy z fachowca, który zajmuje 
się bezpośrednio tą działką, a pytań jest wiele. Poproszę o powtórzenie pytań, które 
padły na wspólnym spotkaniu radnych. Pytań nie będziemy pisać, ale przekażemy 
zgodnie  protokołem i poczekamy na odpowiedź. Ja zadam pytanie odnośnie planu 
objazdów. Jak wiadomo powiat bardzo duże pieniądze przeznacza na znaki. My stawiamy 
znaki w ramach działalności, natomiast na te znaki nikt nie patrzy, jeżeli chodzi o 
objazdy. Jaki jest sens stawiania znaków, jeżeli ten znak nie skutkuje. Jeżeli chodzi o 
Wichrów, to na jakim etapie jest i co zostało ustalone. 
 
Marian Wiński - Jeżeli chodzi o Wichrów to ja mam kserokopie notatek, z których wynika, 
że GDDKiA zobowiązała się po objeździe do naprawienia wymienionych uszkodzeń. Z tego 
co wiem, te uszkodzenia zostały oszacowane na kwotę ok. 30.000 zł. Po tej notatce 
służbowej sporządzono wspólnie drugą notatkę (pierwsza była bez oszacowania szkód) z 
udziałem przedstawiciela gminy. Na dzień dzisiejszy do GDDKiA została skierowana 
sprawa, że wyszacowano na 30.000 zł. Jeżeli wyłonią wykonawcę, to powiadomią nas, w 
jakim trybie i czasie będzie usuwanie tych uszkodzeń (przedstawił uszkodzenia powstałe 
na drodze Wichrów-Osiek-Mieczków). Wymienione są uszkodzenia przede wszystkim w 
miejscowości Osiek. W miejscowości Wichrów jest zaznaczone 5 odcinków, o łącznej 
długości 154 mb i 185 mkw. Wymienione są konkretnie miejsca i szerokości uszkodzeń 
na poboczach. 1054 m kw na drodze Osiek-Mieczków. Nie mamy informacji na piśmie, ale 
telefoniczna informacja była taka, że oszacowano szkody na 30 tys. Czekamy na 
informację oficjalną od zarządcy drogi.  
 
Marian Wiński przedstawił radnym szczegółowy zakres prac remontowych na drogach 
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powiatowych przy użyciu patcherów oraz terminy realizacji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Pan długo czytał zakres robót i myślę, że 
zarząd GDDKiA za te 30.000 zł sam wyłoni wykonawcę dróg i ponaprawia.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – W tym temacie chciałbym powiedzieć kilka zdań, bo tak 
naprawdę mówimy o szczególnym wypadku, kiedy zdarzenie miało miejsce cały dzień, 
kiedy mogliśmy przeprowadzić dokumentacje fotograficzną, wysłać pisma, a coś się 
wydarzyło. Ale to się dzieje cały czas. Wczoraj był następny wypadek, ale nie ma 
dokumentacji, nie ma wniosku, ale leciały następne szkody. Mnie interesują rozwiązania 
systemowe. Dopóki będą jeździć przez te miejscowości, to my nie nadążymy z pismami, 
interpelacjami i sprawami. Musi być rozwiązanie systemowe. Na telefon do policji 
powiatowej wczoraj, odpowiedź była taka, że nie ma posterunku, który może być wysłany 
i tak naprawdę samowolka we wczorajszym dniu się odbywała, a zniszczenia też są. 
Naprawa drogi trwa, a z tyłu wylatują następne dziury. Ja myślę, że naprawdę trzeba 
doprowadzić do jakiegoś spotkania, które rozwiąże temat na przyszłość. To było 
zdarzenie jednodniowe, ale ono się powtarza bez przerwy. Widać dokładnie na 
dokumentacji, która została wtedy zrobiona, jak mogą być duże straty. Jest to mienie 
powiatowe i trzeba doprowadzić do ostatecznego rozwiązania. 
 
Leszek Wicha - Przychylam się do wypowiedzi pana wójta. Jeszcze chciałbym zahaczyć o 
drogę przez Bogdanów i Godków, ponieważ była sytuacja w Mieczkowie, że tiry 
zablokowały się na skrzyżowaniu i w tym momencie policja celowo pod zakaz 10 t 
puszczała na drogę Bogdanów, Godków. Mało tego. Ku mojemu zdziwieniu jadąc przez 
Paździoro zauważyłem, że jedzie tir, za chwilę inspekcja transportu drogowego, a za 
inspekcją następne tiry. Tu chodzi o jakieś rozwiązanie systemowe. Jeżeli takie wypadki 
się dzieją to trzeba puścić przez drogę wojewódzką. Objazdy muszą być przemyślane, 
żeby nie puszczać przez te małe miejscowości, bo mamy przykład Godkowa i Bogdanowa. 
Samochody jechały tamtędy przez 5 minut, ale one robią takie spustoszenie, jak 
osobowe przez 5 lat. 
 
Marian Fita - Dyżurny ruchu jest obowiązany puścić objazd na drogi wojewódzkie, a nie 
na drogi powiatowe.  
 
Marian Wiński - Objazd jest wyznaczony, natomiast policja robi każdy objazd tak, jak im 
pasuje. O tej wczorajszej sytuacji dowiedzieliśmy się dopiero rano. Nikt nas nie 
powiadamiał i trudno nam reagować po czasie. Na pewno będziemy się starać dawać do 
zrozumienia Policji, żeby korzystać z objazdu wyznaczonego w takich przypadkach, a nie 
żeby sobie jakieś skróty robić.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Dobrze, że jest tutaj ta dyskusja i rozmowa, 
ale mam wrażenie, że pan staje się obrońca policji. To nie o to chodzi. My, jako rada 
gminy Kostomłoty oprócz tego, że dbamy o swoje mienie, staramy się także na naszym 
terenie patrzeć na mienie powiatu, bo to służy naszym mieszkańcom. Mam tutaj wielką 
prośbę do członka Komisji Bezpieczeństwa pana Marka Bawoła. My musimy się spotkać i 
porozmawiać, bo na dzień dzisiejszy nie ma żadnego planu objazdu. To, że policja 
kieruje, czy nie kieruje, poszły nawet zdjęcia samochodów, gdzie wyraźnie było widać z 
jakiej firmy te samochody przyjeżdżają i łamią prawo, niszczą mienie. Powiat na to nie 
zareagował. Prawdopodobnie nie zareagował. Policja też nie zareagowała mając dowód, 
który ewidentnie wskazuje, że ktoś łamie prawo. Ale jeżeli nie ma takiego objazdu, to nie 
możemy stwierdzić, czy oni łamią prawo, czy akurat są przepisy, że z wyższej 
konieczności my puszczamy wszystkimi drogami. Czy jest możliwe? Być może była 
wyższa konieczność. Bardzo bym prosiła pana radnego Marka Bawoła i pana kierownika. 
Jesteśmy otwarci na rozmowę z nami, żeby wypracować. Nasza gmina i Udanin są 
położone w takim miejscu, gdzie jest autostrada, nieszczęsna piątka, że często jest 
wypadek. Ja rozumiem, że można powiedzieć, że Policja jest niedobra, a my zostajemy z 
problemem. Poprosiłabym, aby do tej sprawy ustosunkować się. Jak wychodzimy z tej 
sali, żeby o niej nie zapomnieć. Bo my mówimy tutaj, wychodzimy i nic się w dalszym 
ciągu nie dzieje. Chcielibyśmy uzyskać odpowiedź, co z tą dokumentacją, która została 
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przekazana przez wójta do powiatu, gdzie wyraźnie były wskazane firmy, które łamały 
prawo. Albo Komisja Bezpieczeństwa przyczyni się do tego, żeby te znaki zdjąć i nie 
kupować więcej. 
 
Leszek Wicha – Zrozumiałem, że w razie wypadku Godków, Bogdanów, Paździoro jest 
objazdem dla samochodów. Kto wytypował te drogi? 
 
Marian Wiński – To zależy z której strony odbywa się ruch. 
 
Leszek Wicha – Dla mnie puszczanie ciężarówek pod zakaz 10 t jest ograniczeniem na 
drodze. Jeżeli takie sytuacje będą się działy nagminnie na drodze, a w ostatnim miesiącu 
mieliśmy już 3, to do końca roku tej drogi chyba nie będzie. Kto typuje te objazdy? Kto 
jest za to odpowiedzialny? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ja myślę, że taką informację otrzymamy. 
 
Ryszard Janiec – W Zabłociu przed samym rondem postawiony jest znak ograniczenia 
prędkości. Choćbyśmy chcieli, to nie zdążymy wyhamować przed rondem. Proponuję 
cofnąć znak do wioski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę, aby pan przedstawił plan remontów 
powierzchniowych dróg na naszej gminie. Kiedy jest planowane zakończenie prac zgodnie 
z umową. Prawdopodobnie pozostał tydzień, a 3 dni może pracowali na naszym terenie. 
 
Marian Wiński przedstawił zakres prac remontowych na drogach powiatowych przy użyciu 
patcherów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jeden patcher, który zgodnie z przetargiem 
powinien pracować już miesiąc czasu na gminie Kostomłoty zrobił odcinek Samsonowice, 
Siemidrożyce, Jakubkowice. 
 
Marian Wiński – Doszedł do Zabłota. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Po miesiącu zrobił 4 km. Kiedy planowane 
jest zakończenie łatania dziur na gminie Kostomłoty? 
 
Marian Wiński – Jest harmonogram, który obejmuje łatanie dziur na 5 gminach. Jest 
ustalona kolejność dróg. Uważam, ze na terenie gminy Kostomłoty prace zostaną 
zakończone do końca czerwca. 
 
Józef Osowski – Chciałem się zapytać kierownika jak widzi program naprawczy naszej 
drogi w Lisowicach. Pomijając to, że moje 3 letnie doświadczenia w tej sprawie są bardzo  
negatywne, to gmina Kostomłoty dołożyła 20 tys. zł i chciałem się zapytać o te pieniądze. 
Powiat usilnie stwierdzał przez cały rok, że to nie były pieniądze tylko tłuczeń. I to 
dlatego tak ta droga zrobiona. Czy powiat ma już jakąś ustaloną koncepcję i nie 
zmarnuje pieniędzy, które gmina dała? 
 
Marian Wiński – Ja tą informację posiadałem od innego pracownika, który się tą sprawą 
wtedy zajmował. Ja bezpośrednio nie nadzorowałem z ramienia starostwa drogi w 
Lisowicach. To było w zadaniach innego wydziału. Natomiast, jeśli chodzi o jutrzejszy 
dzień to mamy pewna koncepcję i pewien plan, ale chcemy przedstawić to bezpośrednio 
wykonawcy. Jak będzie pan na spotkaniu, to się pan dowie, jaką mamy propozycję. 
Będziemy dalej sprawę prowadzić tak, żeby efektywnie zakończyć tą naprawę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Do końca czerwca powiat planuje zakończyć 
łatanie dziur. Chciałabym się dowiedzieć, czy na Wichrów, Mieczków, Osiek wejdzie firma 
łatająca dziury przed rozstrzygnięciem przez GDDKiA, czy jednak będzie nacisk, niech 
dyrekcja robi swoje, a potem będziemy łatać dziury. Czy to jest uzależnione od decyzji 
dyrekcji? 
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Marian Wiński – Nie. My będziemy według swojego harmonogramu, a decyzja  dyrekcji 
będzie taka, jaka będzie. Pobocze jest do naprawy i ścinka poboczy.  Sama powierzchnia 
nie jest do naprawy wytypowana. 
 
Leszek Wicha – Ja chciałbym złożyć wniosek. Na poprzedniej sesji pan radny z Lisowic 
informował, że nieprawne sformułowania padały na spotkaniu. Może, żeby jakiś urzędnik 
z gminy pojechał i protokół spisał ze spotkania, żeby nie było jakichś niejasności jak 
poprzednio przedstawiono, że jest kłopot, a zarząd dróg twierdzi potem, że tego kłopotu 
nie ma. Żeby ktoś to udokumentował na papierze, żeby ktoś to potem podpisał, i żeby to 
miało moc prawną. 
   
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Zwrócimy się do pana wójta, żeby ktoś 
reprezentował gminę, dlatego że ta droga jest na terenie naszej gminy. Sprawa ciągnie 
się już 3 lata. Temat dawno powinien być zakończony. Chciałam jeszcze raz powiedzieć, 
że gmina dała 20 tys. zł, nie dała kamienia. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Zadanie to jest prowadzone przez powiat i powiat zaprasza 
nas, z uwagi na nasz finansowy udział w tym przedsięwzięciu. Nie potrafię powiedzieć 
jaka sytuacja się jutro wywiąże. Jestem umówiony już a panią mecenas na poważny 
temat. Być może znajdę czas, ale na pewno ktoś z UG będzie. 
 
Jan Szwedo – Powiat musi reagować na działania dzierżawców, bo inaczej problem będzie 
się potęgował. Mam tu na uwadze problem pomiędzy Budziszowem a Rakoszycami. Ta 
droga przebiega w dużej części przez tereny podmokłe i tam zauważyłem, że rolnicy żeby 
wjeżdżać na pole zaorują rowy. Uważam, że jeśli powiat nie będzie reagował, to będzie to 
przyzwolenie dla następnych i będzie bagno zamiast drogi. Uważam, że jakiś sygnał ze 
strony powiatu powinien być. Powinno być to w jakiś sposób przekazane, że nie jesteśmy 
obojętni na to. 
 
Jan Leszczyński – Przyczyną zabrania głosu przeze mnie jest sytuacja w rolnictwie. 
Występuję z wnioskiem formalnym, ale podeprę się raportem Komisji ds. Szacowania 
Strat (w tym miejscu radny odczytał raport). Składam wniosek formalny. Rada przyjęła w 
listopadzie podatek rolny w maksymalnej wysokości. Wtedy nie wiedzieliśmy, ze będzie 
taka ostra zima i mogą wystąpić takie szkody. Dlatego też, zgodnie ze swoim sumieniem i 
tym, bo jestem rolnikiem uważam, że wstrzymanie bieżących wydatków w wysokości 
50.000 zł przeznaczonych na remont dróg gminnych oraz druga pozycja – przesunięcie z 
odbudowy systemu melioracyjnego w obrębie pałacowo-parkowym Piotrowice w wys. 
174.000 zł. Środki te przeznaczyć na pomoc rolnikom. W jakich formach, to się jeszcze 
nie zastanawiałem, ale trzeba tym rolnikom w jakiś sposób pomóc. Prosiłbym o poddanie 
pod głosowanie wniosku formalnego. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Dotykamy bardzo wrażliwego tematu, ponieważ z jednej 
strony wniosek mówi o wzięciu pod uwagę bardzo trudnej sytuacji rolników i nie stanięcia 
na wysokości zadania naszego rządu, który wydając decyzje w kierunku udzielenia 
pomocy, określił tak te parametry, że rolnicy tak naprawdę nie mogą liczyć na 
dofinansowanie. Z drogiej strony mamy sytuacje naszego samorządu Gminy Kostomłoty i 
nie pewne uwarunkowania, które się biorą z podjętych zobowiązań w innych sferach, jak 
również ustawę o finansach publicznych. Wyraźnie chcę podkreślić, że udzielenie pomocy 
dla rolników, zdjęcie z dochodów naszych bieżących pewnej sumy musi dotyczyć 
zmniejszenia zadań bieżących. Trudno zatem przyjąć wniosek, że zdejmiemy inwestycje. 
Zdjęcie tych inwestycji będzie bardzo źle rokować na lata przyszłe, jako że będziemy się 
opierać na wskaźnikach z tego roku i RIO nie będzie nam chciało zatwierdzić, nawet jeżeli 
osiągnęlibyśmy dochody z zadań inwestycyjnych na wyższym poziomie. Jak również 
proszę pamiętać, że trudno będzie w wydatkach bieżących znaleźć pozycje tak daleko 
idące, żeby te pieniądze zmniejszyć. Ja bardzo bym prosił, żeby ten wniosek, który padł, 
żeby znalazł swoją obróbkę w komisjach, i żeby można było przedstawić możliwości. 
Bardzo bym prosił nie podejmować decyzji pochopnie, bo mogą mieć bardzo zły finał w 
naszym budżecie. 
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Leszek Wicha - Ja chciałbym dodać jeszcze do wypowiedzi pana Leszczyńskiego i 
przypomnieć, że minister rolnictwa też uciął dopłatę wyrównującą, jeżeli chodzi o polski 
budżet, który dopłaca do dopłat bezpośrednich i zależnie od gospodarstwa od 0,9% do 
9,2% dopłat bezpośrednich. Oprócz tego, że mamy też wysoki podatek, Minister 
Rolnictwa dodatkowo ucina nam pieniądze z dopłat bezpośrednich. Pan Leszczyński 
wskazał skąd te pieniądze można wziąć na ewentualne umorzenia dla rolników. Pragnę 
przypomnieć, że w piśmie jest stwierdzone, że spośród tych rolników, którzy zgłosili 
wnioski, to prawie 3.000 to są hektary wymarznięte. Więc to jest ponad 50%. Ja 
rozumiem, że budżet jest budżetem, natomiast jest kwestia taka, że przyjdzie miesiąc 
sierpień, wrzesień i ludzie naprawdę nie będą mieli za co kupić. My możemy nałożyć 
kaganiec na rolników i zmusić ich do zapłaty tego podatku, natomiast to będzie się 
wiązało z bankructwem pewnych gospodarstw.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ja chciałabym dodać, jak pan 
przewodniczący Komisji Rolnictwa podkreślił, że nie obniżając podatku o 2 zł, ani o 
więcej, rada gminy postanowiła 100 tys. przekazać na cele rolnictwa (50 tys. zł na drogi i 
50 tys. na melioracje). Domniemywam, że państwo chcecie zabrać tylko 50 tys. na drogi, 
a zostawić na melioracje. Jeżeli chodzi o drugi wniosek, to przypominam, że są to środki 
darowane, przekazane na udział własny, na zadanie inwestycyjne, czyli wskazane. Na 
pewno ten wniosek musi być rozpatrywany, bo jest to wola radnych i dlatego proponuję, 
aby dzisiaj nie głosować nad wnioskiem, tylko żeby jeszcze raz wypracować na komisjach 
jedno zdanie i zająć się sytuacją, jaką przedstawił pan przewodniczący Komisji Rolnictwa. 
To nie jest tak, że my sobie pokarzemy, ze w tej pozycji, tylko trzeba wziąć wszystkie 
aspekty pod uwagę, i to co było podstawą decydowania. Tak jak pan radny słusznie 
powiedział, jednogłośnie co do wysokości podatku rolnego. Poddaję pod głosowanie 
wniosek pana radnego. Daleko idący jest pana radnego, czyli żeby pozmieniać, 
pozabierać, natomiast składam swój wniosek, żeby dzisiaj nie głosować, tylko żeby 
wniosek przekazać na komisje. Kto jest za wnioskiem pana radnego Leszczyńskiego? 
Kto jest za - 8 głosów za  
Kto jest przeciw – 1 głos  
Kto się wstrzymał – 5 głosów  
Wniosek przeszedł, czyli propozycja żeby przesuwać. Musi zająć się tym Komisja 
Budżetu. 
 
Leszek Wicha – My zwracamy się z prośbą o przesunięcie tych środków.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Zanim podejmiemy decyzję, co z tym 
wnioskiem zrobić, to może zrobimy przerwę i ja porozmawiam z radca prawnym. To nie 
jest tak, że ktoś przegłosuje przesunięcia, których zrobić nie można. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Chcę powiedzieć bardzo ważną rzecz. Przecież my nie 
możemy zmienić stawki podatkowej na ten rok. Co państwo chcecie zrobić dla mnie, jako 
wójta? Żebym ja te pieniądze rozdawał? Ja nie potrafię tego zrobić. Ja mogę jedynie 
rozpatrzeć wnioski o umorzeniu podatku. Według jakich kryteriów maiłbym to robić? Ja 
nie potrafię tego zrobić, bo wójt umarza podatek zgodnie z ustawą, wtedy gdy zagraża to 
egzystencji podatnika. Czy państwo sobie wyobrażacie, że ja zbiorę odpowiednie 
dokumenty i udzielę tego umorzenia. Ja w to nie wierzę. Bardzo bym prosił, aby wskazać 
w tym wniosku sposób udzielenia pomocy rolnikom, bo wniosek na razie o tym nie mówi. 
Równie dobrze może to być inny sposób. Może rolnicy potrzebują wsparcia w innym 
zakresie, a nie w zakresie umarzania podatków. Dzisiaj przyjąłem zasadę przesuwania 
terminów płatności. Dzisiaj na pewno wiemy, że wnioski składają rolnicy do ARIM. 
Natomiast, z jakim efektem? Ja nie potrafię tego wniosku zrealizować, bo ja nie znam 
kryteriów, w jakich ja miałbym udzielać pomocy rolnikom.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – W związku z tym, że wniosek przeszedł, my 
musimy znaleźć teraz wyjście, co my możemy w zakresie prawa zrobić. Gdyby ten 
wniosek był wcześniej przeanalizowany przez radcę, budżet i ustawę o finansach 
publicznych, tak. Natomiast, na dzień dzisiejszy muszę powiedzieć, ze ten wniosek będzie 

 9



kierowany do wójta, skarbnika i radcy prawnego, w jakiej formie on ma przejść. Póki co, 
pomoc rolnikom, to jest pojęcie ogólne. Zabrać pieniądze i dać, to też jest pojęcie ogólne. 
Proponuję, aby zrobić przerwę i przekazać radcy prawnemu, albo wniosek, żeby 
przekazać na komisję.  
 
Jan Leszczyński – 3 kwietnia było chyba zarządzenie ministra i takie pismo, i tam były 
możliwości pomocy rolnikom. I tam m.in. były umorzenia. Jest dyrektor ANR od 
umorzenia czynszu, jest dyrektor KRUS-u, który może przesunąć, umorzyć. Z tego 
wynika, że rolnik dalej zostanie sam. Jaką pomoc rolnicy dostali na dzień dzisiejszy? 
Żadnej. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Każdy rolnik mógł skorzystać z pomocy dopłaty ….. do 
ubezpieczenia. Przykro mi, że niektórzy nie skorzystali. Ci którzy wzięli, mówią że jeszcze 
na tym zarobili. Zupełnie wystarczyło na obsianie i jeszcze zostało. Spokojnie do tego 
należy podejść. Ja chcę powiedzieć jedno. Dobrze, minister ma możliwość, zgodnie z 
tym, co rada ministrów zatwierdziła udzielić pomocy rolnikowi, w formie 100 zł do ha. To 
jest jedna sprawa, a drugo sprawa to kryteria, które mówią, jak tą pomoc przydziela. To, 
co pan przewodniczący sam powiedział. Naszym rolnikom te kryteria są za wysoko 
postawione, żeby tej pomocy udzielić. Co to oznacza? Oznacza to, że gospodarstwo 
rolnika nie jest narażone na klęskę, którą tu pan przewodniczący prognozuje. Ja mam 
prawo i mogę udzielić pomocy tylko w przypadkach, kiedy nieudzielanie tej ulgi zagraża 
egzystencji rodziny. Dzisiaj takiej decyzji nie podejmę, bo ja nie znam cen płodów 
rolnych. W wielu przypadkach te wnioski, które wpłynęły, nie są jedynym źródłem 
dochodu rolnika. Natomiast rolnicy, którzy mają hektarów więcej niż 50, 100, tak 
naprawdę są narażeni na troszeczkę niższe dochody (wynika to z przeprowadzonej przeze 
mnie analizy). Ja bardzo bym prosił doprecyzować wniosek, na jakiej podstawie, według 
jakich kryteriów wójt ma wziąć pod uwagę, żeby udzielać pomocy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Składam wniosek, żeby ten wniosek, który 
został tutaj przegłosowany odroczyć do następnej sesji, w celu uzgodnienia, w jakiej 
formie realizacja tego wniosku ma być dla tych rolników. Czy w ogóle to jest realne? 
Żeby zajęli się tym radni, komisje, i żeby to przedyskutować.  
 
Jan Szwedo - Wydaje mi się, że nie ma takiej potrzeby, bo wniosek nie jest zobligowany 
jakimś terminem.  
 
Jan Leszczyński – Ja jeszcze raz wracam, wskazuję drogi i rowy w parku w Piotrowicach.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ale tam jest dotacja celowa. 
    
Jan Leszczyński – Co się stanie, jeżeli tam nie zrobimy tych rzeczy, gmina się zawali. 
 
Elżbieta Czarnota - Wydaje mi się, że wniosek dotyczy tego, że dzisiaj padła propozycja, 
aby przygotować uchwałę w sprawie zmiany w budżecie.  Panowie występują z 
wnioskiem, żeby wprowadzić dodatkowe pieniądze. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Musi to być zgodne z prawem, czytelne i 
składam wniosek, aby przekazać go do prac w komisjach. Ogłaszam 5 min. przerwy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ogłaszam koniec prezerwy. Skończyliśmy 
obrady na wniosku przegłosowanym. Chciałam państwu powiedzieć, że na podstawie art. 
60 ust. 1 pkt 4 ustawy o finansach publicznych zmiany w budżecie to wyłączne prawo 
wójta. Na ten temat nie dyskutujemy. My jako rada nie możemy wnosić żadnych zmian 
do budżetu. Najpierw musimy to przedyskutować wspólnie i uzgodnić z wójtem. To jest 
wyłączne  prawo wójta. Ten temat został zakończony.  
 
Leszek Wicha - Pan powiedział, że jeszcze zarobił na ubezpieczeniu. Ja się nie spotkałem 
jeszcze z żadnym rolnikiem, który by zarobił na ubezpieczeniach. Wracając jeszcze do 
tematu. Mówienie rolnikowi, że trzeba ubezpiecz. Ja rozumiem, że trzeba się ubezpieczać 
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i ludzie się ubezpieczają, ale jak są rolnicy, którzy mają 40 ha i np. 35 mieli wymarznięte, 
to dla nich jest naprawdę druzgocąca sytuacja i trzeba brać to pod uwagę. Naprawdę, 
jeżeli pan wójt chce się zorientować, jakie są koszty produkcji zbóż ozimych i jarych, i jak 
to wychodzi, to ja mam wyliczenie i mogę zostawić do zapoznania się.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Ja myślę, że zgodnie z tym, co przeczytał 
pan przewodniczący komisji rolnictwa, sprawa jest poważna. Naprawdę powinniśmy się 
nad tym zastanowić, ale trzeba podchodzić do tego bez emocji, spokojnie i na pewno 
wypracujemy wspólne zdanie. Są to nasi ludzie, nas mieszkańcy i powinniśmy na 
każdego patrzeć ze szczególną starannością. Czy są jeszcze jakieś wnioski i zapytania? 
Jeżeli nie, to przechodzimy do punktu następnego.  
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś ma jeszcze zapytanie do 
kierownika Wydziału Mienia i Infrastruktury Drogowej Starostwa Powiatowego? 
 
Stanisław Socha – Kierownik jest źle poinformowany, bo w Wichrowie dzisiaj koszą. 
 
Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Wszyscy radni otrzymali kserokopię opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Kostomłoty 
sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty w 2011 roku (uchwała Nr 
V/88/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z 16 
kwietnia 2012 r.). Proszę panią skarbnik o odczytanie opinii.  
Elżbieta Czarnota odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Kostomłoty sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy 
Kostomłoty w 2011 roku (uchwała Nr V/88/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej we Wrocławiu z 16 kwietnia 2012 r.). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Dziękuję.  
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Kostomłoty za 2011 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy są zapytania w 
sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Kostomłoty za 2011 rok? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania 
nad odczytanym projektem uchwały. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Kostomłoty za 2011 rok? 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosy 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Kostomłoty za 2011 rok została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2011 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mariusz Żałobniak odczytał uchwałę Nr 2/2012 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty z dnia 9 maja 2012 r. w sprawie wniosku o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2011 r.  
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Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Dziękuję. 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Wszyscy radni otrzymali kserokopię opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2011 r.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała uchwałę Nr V/119/2012 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z 22 maja 2012 r. w 
sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2011 rok.  
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały Rady Gminy 
Kostomłoty w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2011 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w 
sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2011 rok.  

  kto jest za  - 14 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za 2011 rok została podjęta jednogłośnie. Gratuluję Panie Wójcie.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Szanowna rado, zaproszeni goście. Udzielenie wójtowi 
absolutorium jest dowodem zaufania oraz podziękowania za pracę, ale ja tą decyzje nie 
odbieram do siebie, ale odbieram do zespołu ludzi, z którymi z wielkim trudem, 
podkreślam to, z wielkim zaangażowaniem próbowaliśmy przez ostatnie lata realizować 
zadania, które zwyczajnie nie występowały. Ja muszę powiedzieć, że zaczynając od 
poziomu 14 mln zł, zrobiliśmy skok bardzo duży w 2010 i  2011 roku. Kontynuujemy te 
zadania, które żeśmy sobie nakreślili i w tej naszej rzeczywistości, kiedy zmieniają się 
wytyczne, ustawy, kiedy następuje wzrost zadań staramy się z zespołem ludzi i siłami, 
którymi dysponujemy podołać sprawom. Gdyby nie fachowość, rzetelność, 
odpowiedzialność pracowników urzędu, kierowników jednostek, dyrektorów, to naprawdę 
nie mógłbym dzisiaj razem z wami cieszyć się wykonaniem budżetu i wykonaniem tak 
wielu zadań. Dzisiaj przy tej okazji, dziękując radzie za zaufanie, chciałbym podziękować 
wszystkim zaangażowanym w ten proces podnoszenia poziomu życia w naszej gminie, bo 
to jest nasz główny Ce. Jednocześnie chciałbym życzyć państwu, pracownikom dużo siły i 
wiele wewnętrznej mobilizacji, żeby podejmować nowe wyzwania, które są przed nami. 
Dziękuję państwu za oddane głosy. Dla mnie osobiście stanowią mobilizację do lepszego 
działania.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ja w imieniu własnym chciałam 
podziękować wójtowi, całej kadrze i również radzie. Myślę, że dobrze jest, że się 
spieramy, że dobrze jest, że mamy różne zdania, ale dobrze jest jak mamy wspólne 
zdania i dochodzimy do wspólnych wniosków. Na tym polega praca rady, żeby każdy, kto 
powie coś od siebie, inni rozważali i wyciągali jak najlepsze wnioski, szukali drogi, żeby 
pracować na rzecz społeczeństwa. Taka jest nasza rola, żeby pracować na rzecz 
społeczeństwa zgodnie z prawem i sprawiedliwie. Podstawą absolutorium jest wykonanie 
budżetu zgodnie z prawem i tego trzymajmy się. Myślę, że rok 2013 nie będzie gorszy.  
 
Ad.15.  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego pracowała na posiedzeniu nad projektem uchwały; proszę o opinię. 
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Zofia Heller-Sypek – Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
 
Elżbieta Czarnota odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany  budżetu gminy 
Kostomłoty na rok 2012. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany  
budżetu gminy Kostomłoty na rok 2012 została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.16.  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie emisji 
obligacji komunalnych. 
 
Zofia Heller-Sypek – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie emisji 
obligacji komunalnych została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.17.  
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie nadania 
Statutu Zakładowi Usług Medycznych w Kostomłotach. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Rozpatrujemy załącznik 
po wniesionych poprawkach. Czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos?  
 
Andrzej Suropek – Poprawiony załącznik dostarczono w dniu dzisiejszym. Zmienił się § 
15. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik odczytała § 15 projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania? Nie widzę. Zamykam 
dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie nadania 
Statutu Zakładowi Usług Medycznych w Kostomłotach została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.18.  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
gminnego programu wspierania rodziny na lata 2012-2014, w gminie Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę przewodniczących komisji o 
wyrażenie opinii o projekcie uchwały.  
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Iwona Ryszka – Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Zofia Heller-Sypek – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie przyjęcia 
gminnego programu wspierania rodziny na lata 2012-2014, w gminie Kostomłoty została 
podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.19. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ogłaszam zakończenie XXIII sesji rady 
gminy. 
 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Irena Piotrowska. 
 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 16.15. 
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Załącznik nr 1 

 
SPRAWOZDANIE WÓJTA 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty 
podjętych na XXII sesji w dniu 24.04.2012 r.  

 
 

1. Uchwała Nr XXII/118/12 w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 
2012 rok.  
Plan po zmianach: 
- dochody budżetu gminy 20.197.344,79 zł 
- wydatki budżetu gminy 22.381.955,79 zł. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 

 
2. Uchwała Nr XXII/119/12 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie zadania inwestycyjnego „Budowa świetlicy wiejskiej w 
miejscowości Siemidrożyce”.  
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
Wystąpiono do RIO o opinię dotyczącą możliwości zaciągnięcia pożyczki na zadanie. 
 
3. Uchwała Nr XXII/120/12 w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i 
wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Kostomłoty. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
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